
 Protokół Nr XLIV  /2010 
z Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 

w dniu 19 lutego  2010 r. w siedzibie Urzędu Miasta –Gminy Stryków  
 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
radni Rady Miejskiej w Strykowie wg listy obecności, 
przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg listy obecności, 
sołtysi wg listy obecności, 
osoby zaproszone wg listy obecności. 
 
 Ad. 1. Otwarcie obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 Otwarcia sesji o godz. 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie 
Paweł Kasica i po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji. 
 
       Ad. 2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z wiceprzewodniczących 
Rady Miejskiej w Strykowie. 
 
 Przewodniczący RM powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu 
RM w Strykowie Włodzimierzowi Grochockiemu.  
Na sali obrad brak radnego Andrzeja Pożarlika. 
  
 Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

1. Otwarcie obrad XLIV  Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad.  

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących 
Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 11 stycznia  2010 r.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 a) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
          odprowadzanie ścieków ; 

 b) ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Strykowie ; 
 c) ustanowienia administratora na targowisku miejskim w Strykowie oraz  
                ustalenia wynagrodzenia za administrowanie ; 
 d) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  
                Stryków ; 
 e) ustalenia opłaty za rezerwację stanowiska handlowego oraz opłaty za  
                korzystanie z sanitariatów na targowisku miejskim w Strykowie ; 

 f) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVI/290/2009 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia  
         28 lipca 2009 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  
         przestrzennego   gminy Stryków ; 
 g)  przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bez przetargowej  
          samodzielnych lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
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 h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego przekazania na rzecz  
          Gminy Stryków nieruchomości położonych w Strykowie ; 
 i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym   
         najemcą lokalu  stanowiącego własność gminy ; 
 j ) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Stryków zabudowanej  
         nieruchomości położonej w Strykowie przy ul. Targowej  22 ; 
 k) ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla szkół o placówek   
          niepublicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania  
     l)   zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków na rok 2010; 
     ł)  zaciągnięcia kredytu długoterminowego i pożyczek długoterminowych ; 
6 m) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia Gminnej  
        Biblioteki Publicznej w Strykowie i nadania jej statutu ;   
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami  Przewodniczącego RM w 

Strykowie i Przewodniczących Komisji RM . 
8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza M-G Stryków. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski  i sprawy różne. 
11. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  w Strykowie na I 

półrocze 2010 r. 
12. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2010. 
13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
14. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący zapytał , czy są uwagi i propozycje do przedstawionego porządku obrad 
XLIV sesji RM w Strykowie ? 

 Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków złożył wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad XLIV sesji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Stryków  na lata 2009-2015 w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 dla działania ,,Odnowa i  Rozwój Wsi”.  
   Głosowanie wniosku Burmistrza : 14 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
                    0 głosów wstrzymujących się  
Porządek obrad po zmianie : 

1. Otwarcie obrad XLIV  Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad.  

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących 
Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która 

odbyła się w dniu 11 stycznia  2010 r.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 a) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
          odprowadzanie ścieków ; 

 b) ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Strykowie ; 
 c) ustanowienia administratora na targowisku miejskim w Strykowie oraz  
                ustalenia wynagrodzenia za administrowanie ; 
 d) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  
                Stryków ; 
 e) ustalenia opłaty za rezerwację stanowiska handlowego oraz opłaty za  
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                korzystanie z sanitariatów na targowisku miejskim w Strykowie ; 
 f) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVI/290/2009 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia  
         28 lipca 2009 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  
         przestrzennego  gminy Stryków ; 
 g)  przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bez przetargowej  
          samodzielnych lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
 h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego przekazania na rzecz  
          Gminy Stryków nieruchomości położonych w Strykowie ; 
 i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym   
         najemcą lokalu  stanowiącego własność gminy ; 
 j ) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Stryków zabudowanej  
         nieruchomości położonej w Strykowie przy ul. Targowej  22 ; 
 k) ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla szkół o placówek   
          niepublicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania  
     l)   zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków na rok 2010; 
     ł)  zaciągnięcia kredytu długoterminowego i pożyczek długoterminowych ; 
6 m) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia Gminnej  
        Biblioteki Publicznej w Strykowie i nadania jej statutu ; 

      6 n ) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy  
              Miejscowości Stryków  na lata 2009-2015 w ramach Programu Rozwoju  
              Obszarów Wiejskich na lata  2007-2013 dla działania ,,Odnowa i Rozwój Wsi”.  

    7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami  Przewodniczącego RM w  
        Strykowie i Przewodniczących Komisji RM . 
    8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza M-G  
        Stryków. 
   9 .Interpelacje i zapytania radnych. 
 10. Wolne wnioski  i sprawy różne. 
 11. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  w Strykowie na I  
       półrocze 2010 r. 
 12. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2010. 
 13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 14. Zamknięcie obrad. 

 Głosowanie nad porządkiem obrad po zmianie : 14 głosów za  
                0 głosów przeciwnych  
                0 głosów wstrzymujących się  

 
Ad. 4  Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 
 Przewodniczący RM w Strykowie wnioskował o powołanie Komisji Uchwał i 
Wniosków na XLIV sesji R M w Strykowie. 
 Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszeni zostali następujący radni: 

1. Radny Grzegorz Kuna  –  wyraził zgodę 
2. Radny Zbigniew Kos  – wyraził zgodę  
3. Radna Anna Ślęzak  - wyraziła  zgodę  
 

 
Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w  w/w  składzie : 14 głosów za  
                        0 głosów przeciwnych  
                          0 głosów  wstrzymujących  się  
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Ad. 5  Zatwierdzenie protokołu z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która 
odbyła się w dniu 11 stycznia  2010 r.  
 

 Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma wpisów do protokółu, zapytał czy są 
uwagi do protokołu. 
Uwag i wniosków do protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Strykowie podczas obrad 
XLIV sesji w dniu 19 lutego  2010 r. nie złożono. 
 
Głosowanie nad zatwierdzeniem protokółu z XLIII  sesji Rady Miejskiej w Strykowie:  
                      14 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
 Ad. 6 Podjęcie uchwał . 
 
 Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad XLIV sesji 
przewodniczący złożył wniosek o przesunięcie  ppkt. a ) dot. podjęcia uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  odprowadzanie 
ścieków  na jeden z kolejnych podpunktów w pkt.  6  tj. do czasu przybycia osoby , która 
przedstawi w imieniu ZGKiM  projekt stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
odprowadzanie ścieków . 
     Głosowanie wniosku  : 13 głosów za  
             0 głosów przeciwnych  
                        1 głos wstrzymujący się  
 
Na salę obrad przybył radny Andrzej Pożarlik ( 8 min. obrad ). 
Podjęcie uchwał : 
 a) w sprawie  ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Strykowie ; 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
 
Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza M-G Stryków  zgłosiła  autopoprawkę do 
projektu uchwały tj. w Regulaminie targowiska ,  w rozdziale III § 3  wyrazy ,, może 
odbywać się ”  zastąpić wyrazami   ,, odbywa się ” . 
Radny Karol Lenart  proponował , aby dodać jeszcze w regulaminie , że handel nie może 
odbywać się na wjazdach . 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział , że jest to logiczne i nie 
trzeba uściślać zapisu w regulaminie .  
 
   Głosowanie nad wprowadzeniem autopoprawki : 14 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
                    1 głos wstrzymujący się  
 
 
    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
 
 b) ustanowienia administratora na targowisku miejskim w Strykowie oraz  
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                ustalenia wynagrodzenia za administrowanie ; 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
 
 c) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie miasta i gminy  
                Stryków ; 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
 
     Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
 
 d) ustalenia opłaty za rezerwację stanowiska handlowego oraz opłaty za  
                korzystanie z sanitariatów na targowisku miejskim w Strykowie ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 

     Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
 

 e) zmieniającej  Uchwałę Nr XXXVI/290/2009 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia  
         28 lipca 2009 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  
         przestrzennego  gminy Stryków ; 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
 

    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      14 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            1 głos wstrzymujący się  

 
 f)  przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bez przetargowej  
          samodzielnych lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 

     Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
 g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego przekazania na rzecz  
          Gminy Stryków nieruchomości położonych w Strykowie ; 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
 

Radny Grzegorz Kuna pytał, po co nam te działki w środku Zgierskiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej ? 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział , że  wcześniej były 
wystąpienia mieszkańców  ul. Stary Rynek w Strykowie , w sprawie  dokonania naprawy 
nawierzchni tej ulicy. W 2010 roku Spółdzielnia zobowiązała się do wymiany krawężników 
na osiedlu, jeżeli przejmiemy te działki to uregulujemy stan prawny ulicy i naprawimy jej 
nawierzchnię w przyszłych latach.     
    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
 h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym   
         najemcą lokalu  stanowiącego własność gminy ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
 

     Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
 i ) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Stryków zabudowanej  
         nieruchomości położonej w Strykowie przy ul. Targowej  22 ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
 

     Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  
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 j)  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
          odprowadzanie ścieków ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 
Dyskusja. 
Radny Jarosław Filipiński pytał : 

• jak będą płaciły abonament od kanalizacji osoby,  które nie mają wodomierza ? 
• jak abonament obciąży dostawców ścieków  przez zbiorcze wodomierze ? 
• czy podwyżka i abonament dotyczy wszystkich mieszkańców naszej gminy ? 
• ile jest przyłączy wodociągowych obsługiwanych przez ZGKiM , jaki z tego tytułu 

będzie przychód po wprowadzeniu opłaty ? 
• proszę przedstawić wszystkim radnym koszt uzyskania , przychód jaki uzyskuje z 

wody i zagospodarowania ścieków, jak to się ma do ostatniej podwyżki 
wprowadzonej  2 lata temu , czy tak gwałtownie przez te 2 lata  wzrosły koszty , 
że ponownie musimy zwiększać taryfy i wprowadzać dodatkowy abonament ? 

• czy w świetle kodeksu handlowego ( pytanie do dyrektora Zakładu)  doprowadził , 
że wszyscy mieszkańcy , którzy pobierają wodę lub oddają ścieki mają nowe 
umowy po ostatnich podwyżkach ? 

• czy po  wprowadzeniu abonamentu kanalizacyjnego , też ma obowiązek dyrektor  
wprowadzenia  nowej formy umowy ? 

Na zadane pytania  odpowiedzi udzielił upoważniony przez dyrektora ZGKiM w Strykowie 
Pan Grzegorz Gałabuda , który pomagał zakładowi w sporządzeniu wniosku o 
wprowadzenie nowych taryf. 
Opłata stała ( skalkulowana ) nie jest związana z posiadaniem wodomierza , co oznacza , że 
będą ją ponosić zarówno ci , którzy są rozliczani z wody na podstawie wodomierza jak 
również ci rozliczani na podstawie  ryczałtu , opłata w ściekach związana  jest z 
utrzymywaniem gotowości świadczenia usług odbioru. Ma ona za zadanie pokryć pewną 
część kosztów zakładu , ze względu na to , że rośnie udział kosztów stałych w 
przedsiębiorstwie , czyli takich nie związanych konkretnie z tym  czy występują  jakieś ścieki 
kanalizacyjne. Większość kosztów stałych  stanowi  80% w przedsiębiorstwie .Sezonowość 
sprawia , że są miesiące , że przychód jest wyższy i nie ma wtedy problemu , są również 
miesiące droższe – zwłaszcza zimowe , gdzie przychód jest niski. Uznaliśmy , że opłata 2 zł 
w wodzie ( najniższa ) będzie uzasadniona . 
Opłata stała w ściekach przyniesie  przychód –będzie to ok. 40.000 zł rocznie  co stanowi  
ok .5%  przychodów ogółem. 
Ponoszenie opłat w przypadku odbiorców zbiorowych : zasada zawsze jest taka sama , czy w 
wodzie czy w ściekach stała opłata abonamentowa jest płacona przez tego , kto ma zawartą 
bezpośrednio umowę z zakładem , czyli w Strykowie są odbiorcy rozliczani wg wodomierza 
głównego ( domki jednorodzinne , nie wspominając o zakładach przemysłowych ) , zdarzają 
się też budynki wielorodzinne i tam sytuacja może wyglądać różnie .Wiadomo , że przepisy 
dopuszczają , żeby zakład zawierał umowy indywidualne  z lokatorami .Jeżeli jest zawarta 
umowa indywidualna przez lokatora w budynku wielo lokalowym , czy wspólnocie  to  
będzie on zarówno ponosił opłatę abonamentową związaną z dostawą wody jak i opłatę 
abonamentową z tytułu odprowadzania ścieków. Wprowadzenie opłaty abonamentowej z 
tytułu odbioru ścieków powoduje , że cena 1 m³ jest relatywnie  niższa i proponowana przez 
zakład wynosi 3,12 zł netto , gdyby nie uwzględniać opłaty abonamentowej to cena 1 m³  
ścieków  kosztowałaby 3,49 zł ( netto).Podkreślam jedną ważną rzecz , która pojawiała się już 
na posiedzeniu Komisji : zmiana taryfy nie powoduje potrzeby zmiany umowy. Zgodnie z 
ustawą rozliczenia odbywają się w oparciu o obowiązującą taryfę. Ponieważ ustawa 
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wprowadziła już 10 lat temu obowiązek tego ,aby co rocznie taryfa była zmieniana , jest to 
prawidłowe i logiczne  aby nie zmieniać umów .Zmiany umów są  dość kłopotliwe i 
kosztowne .W związku z tym w umowach zawiera się specjalny zapis mówiący o tym , że  
rozliczenia odbywają się na podstawie obowiązującej taryfy bez podawania  wysokości 
stawek – właśnie dlatego , że stawki corocznie ulegają zmianie , zawiera się również zapis w 
umowach , że   zmiana  taryfy nie powoduje zmiany umowy.   
Radny Jarosław Filipiński 
Dwa lata temu  dostałem odpowiedź od urzędu , że wprowadzenie abonamentu powoduje 
zmianę umowy .Skoro nie było wcześniej abonamentu , a jest to nowy element ,to powinna 
być zgodnie z kodeksem handlowym zmiana umowy. Czy coś się zmieniło w prawie przez te 
dwa lata ? 
Pan Grzegorz Gałabuda 
Nic się nie zmieniło , ale trzeba najpierw wyjaśnić sobie co to jest taryfa .Taryfa potocznie 
rozumiana , to nie jest tylko cena , to są również warunki stosowania , rodzaje działalności , 
taryfowe grupy odbiorców – to wszystko co jest opisane we wniosku taryfowym .Jeżeli w 
ustawie jest napisane , że rozliczenia odbywają się na podstawie obowiązującej taryfy , to nie 
mówimy tutaj tylko i wyłącznie o cenach czy składnikach tej ceny ,ale w ogóle o wszelkich 
zasadach związanych z rozliczaniem usług , co oznacza , że to czy pojawia się czy też nie 
stała opłata abonamentowa jest oczywiście ważne , natomiast jest to jeden z elementów 
taryfy. Tam mogą być wymienione  różne elementy taryfy , ustawodawca nie precyzuje co 
jest ważniejsze, a co mniej ważne .W związku z tym , podkreślam jeszcze raz :zmiana taryfy 
nawet poprzez  wprowadzenie nowego składnika do ceny nie powoduje potrzeby zmiany 
umów. 
Radny Karol Lenart 
Powiedział pan , że opłata abonamentowa w blokach – obojętnie czy jest wodomierz czy …  
każdy płaci z mieszkańców abonament.  
Pan Grzegorz Gałabuda 
Tam gdzie jest zawarta umowa. 
Radny Karol Lenart 
Tam w blokach gdzie jest jeden wodomierz wszyscy płacą równo .Tak mam to rozumieć ? 
Pan Grzegorz Gałabuda 
Jeżeli jest zawarta umowa  to tak . 
Radny Mirosław Kucharski 
Panie przewodniczący , szanowna Rado , mówimy tutaj o mętnej wodzie i te pana 
tłumaczenia też kojarzą mi się , że są bardzo mętne i nie do końca zrozumiałe. Abonament 
5% , a dlaczego nie 2 , a dlaczego nie 1 .No to jest szacunek , a szacunek jest obarczony 
dużym błędem zwykle. To nie jest tak , że pan dokładnie wyliczył ,że  takie są koszty bo to 
nie jest możliwe .Po drugie abonament premiuje dużych odbiorców , dlaczego małe 
indywidualne gospodarstwo  rolne płaci abonament na rzecz tego dużego odbiorcy , który tam 
zrzuca nie wiadomo ile  i on też abonament będzie płacił nie inaczej bo taka jest umowa. Czy 
to jest pana zdaniem rozwiązanie najlepsze z możliwych ?Według mnie nie. Dlaczego mamy 
premiować dużego odbiorcę , który i tak jest człowiekiem bogatym , firmą czy instytucją , 
obojętnie kto. Ja się z taką formą opłaty  nie zgadzam. 
Pan Grzegorz Gałabuda 
Jeśli chodzi o ustalenie wysokości tego abonamentu w wysokości 2 zł , na poziomie 5% jest 
arbitralne , ponieważ uznano , że opłata stała w wysokości identycznej jak w wodzie  będzie 
uzasadniona .Oczywiście można zrobić to inaczej i policzyć jakie są koszty rozliczeń tych 
ścieków , jeżeli są przepływomierze – można policzyć jaki jest koszt użytkowania 
przepływomierza , można policzyć jakąś część amortyzacji urządzeń kanalizacyjnych , tylko 
rzecz polega na tym , że jeżeli w ten sposób podejdziemy do tematu , to przekroczymy i to 
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daleko poziom 5 % , bo koszty stałe w zakładzie to 80% kosztów ogółem. My decydując się 
na 5% uznaliśmy tak naprawdę , że to jest daleko poniżej tego co przedsiębiorstwo ponosi. A 
jest jeszcze drugi element, o którym proszę pamiętać: wyznaczenie opłaty stałej obniża cenę 
ścieków . Zróżnicowanie opłat – z pewnością  w przyszłości zakład będzie chciał 
wprowadzić. Brak zróżnicowania tej opłaty miał na celu w tej chwili uniknięcie błędów w 
obliczeniach. Będzie prowadzona ewidencja , będzie monitorowane jak te koszty się 
rozkładają . 
Radny Wojciech Cichosz 
Mówimy tu o 80% jako o kosztach stałych , z tego co mi wiadomo to koszty stałe nie są 
związane  bezpośrednio z działalnością .Proszę mi wyjaśnić ,  jak jest różnica między 
kosztami zmiennymi a kosztami stałymi , ponieważ to burzy mój porządek rzeczy. Jeżeli do 
ceny ni stąd ni zowąd wrzucamy 80% kosztów stałych , to za moment dojdziemy do tego , że 
w tych wszelakich opłatach  będziemy mieli  wszystko – również zwykłą niegospodarność i 
straty. 
Pan Grzegorz Gałabuda 
To co pan mówi , to nie są koszty stałe tylko koszty ogólnozakładowe : koszty dyrektora , 
zastępców , księgowości – te które nie są bezpośrednio związane z  podstawową 
działalnością. Proszę pamiętać , że   zakład prowadzi kilka rodzajów działalności i koszty 
zakładowe rozkładają się w jakimś stopniu , czy to na wodkan , czy na mieszkaniówkę  czy 
inne rodzaje. To co mówimy to koszty ogólnozakładowe. Natomiast koszty stałe i zmienne to 
są bezpośrednio związane z produkcją .Koszty zmienne to takie , które bezpośrednio zależą 
od wielkości produkcji – im więcej dostarczymy wody , im więcej odprowadzimy ścieków 
tym więcej ponosimy tych kosztów. Takich kosztów jest niewiele :opłata środowiskowa – jest 
płacona za każdy metr sześcienny czy to pobranej wody czy odprowadzonych ścieków , 
częściowo koszty energii elektrycznej – na przepompowni , na oczyszczalni ścieków na 
ujęciach , koszty materiałów chemicznych związanych z  uzdatnianiem wody , czy 
oczyszczaniem ścieków. To jest nie więcej niż 20 % kosztów ogółem. Pozostałe koszty – 
remonty , wynagrodzenia pracowników .W przypadku gdy jest np. suche lato – sprzedaż 
wody wzrasta o 10 – 15 % , w miesiącach  innych spada o 10-15 % , ale dyrektor nie ma 
takiej możliwości aby zwolnić pracownika na okres letni , czy wysłać na urlop bezpłatny  bo 
musi utrzymywać gotowość cały czas. Zwłaszcza widać to w kanalizacji – utrzymanie  
gotowości kanalizacji do przyjęcia ścieków jest szczególnie istotne czego się bardzo często 
nie dostrzega. Dostrzega się dopiero wtedy kiedy jest gwałtowny opad , nawałnica , zatykają 
się kratki , kanalizacja nie nadąża z odprowadzaniem ścieków. Zdarza się i tak , że 
kanalizacja nie wszystko przyjmie bo jest obliczona na pewne normy. To właśnie utrzymanie 
ekip remontowych , usuwanie awarii – to jest kosztem stałym w przedsiębiorstwie .Można 
powiedzieć , że jak nie było awarii to można  rozwiązać ekipę remontową , ale jak się zdarzy 
awaria będzie wtedy kłopot. 
Radny Karol Lenart 
Koszty stałe w wodociągach i koszty ogólnozakładowe według mnie w tym sprawozdaniu 
tych dwóch rzeczy rozdzielić się nie da .W dużym zakładzie , który prowadzi różną 
działalność pieniądze przechodzą między działami tak,  żeby było dobrze. Chciałem zapytać 
jeszcze raz: przychody z wody i koszty pozostałe z wody , jakie wpłacają osoby , jakie są 
koszty uzyskania w tych wodociągach? 
Pan Grzegorz Gałabuda 
Po pierwsze  mamy tutaj do czynienia z zakładem budżetowym , gdybyście państwo mieli 
spółkę to mogłaby liczyć tutaj marże zysku , a zakład budżetowy nie wlicza marży zysku . 
Jeśli chodzi o konkretne kwoty to  w wodociągach w zakresie dostarczania wody 
przewidziano 1.221. tys. zł przychodów co oznacza wzrost do poprzedniego roku o 17 tys. zł 
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 ( czyli poniżej 10 % ) , w zakresie odbioru ścieków 883 tys. zł co oznacza o 13 tys. zł  więcej 
niż w roku poprzednim. Tak jak w całej działalności  przedsiębiorstwa jest  to dociążone 
kosztami ogólnozakładowymi . 
Radny Jarosław Filipiński 
Proszę o przedstawienie ile zakład w ubiegłym roku zebrał opłat za kanalizację i wodę i koszt 
pozyskania tej zbiórki. 
Pan Grzegorz Gałabuda 
Przychody w wodzie za zeszły rok wyniosły 1.134 tys. zł – koszty 1.204 tys. zł ,czyli strata . 
Ścieki – przychody  wyniosły 885 tys. zł – koszty 870 tys. zł – też strata . 
Radny Włodzimierz Grochocki 
Pierwszy raz mamy do czynienia z tak dokładną informacją ze strony Zakładu Gospodarki 
Komunalnej , co składa się na poszczególne składniki cen wody i ścieków. Może 
proponowane stawki nie będą satysfakcjonować gospodarki komunalnej. Składam wniosek o 
zakończenie dyskusji . 
Głosowanie nad wnioskiem  formalnym: 10 głosów za  
              4 głosy przeciw  
              1 głos wstrzymujący się  
    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      11 głosów za  
            4 głosy  przeciwne  
            0 głosów wstrzymujących się  
 

 k) ustalenia trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla szkół o placówek   
         niepublicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
 
     l)   zmian budżetu Miasta – Gminy Stryków na rok 2010; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      14 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            1 głos wstrzymujący się  

 
 
     ł)  zaciągnięcia kredytu długoterminowego i pożyczek długoterminowych ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
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    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
6 m) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia Gminnej  
        Biblioteki Publicznej w Strykowie i nadania jej statutu ; 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
 

      6 n ) podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy   
              Miejscowości  Stryków  na lata 2009-2015 w ramach Programu Rozwoju  
              Obszarów Wiejskich na lata  2007-2013 dla działania ,,Odnowa i Rozwój Wsi ” .
  
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 
opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Dyskusji nad uchwałą nie było, pytań nie zadano. 
    Głosowanie nad projektem uchwały:  
                      15 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się  

 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków przekazał następującą informację : 

• mimo tego , ze Gmina Stryków nie prowadzi na żadnym poziomie opieki zdrowotnej , 
nie mniej jednak Gminie zależy na szerzeniu profilaktyki zdrowotnej wśród 
mieszkańców .W związku z tym  Burmistrz zaapelował  o udział mieszkańców w 
spotkaniach informacyjnych – pierwsze spotkanie już 10 marca b.r. z udziałem 
ekspertów w dziedzinie onkologii , w ramach  profilaktyki  zdrowotnej w tej 
dziedzinie. Burmistrz zwrócił się z apelem do samorządowców zwłaszcza sołtysów o 
rozpropagowanie informacji na terenie Gminy Stryków. 

 
    Ad. 7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami  Przewodniczącego RM 
w   Strykowie i Przewodniczących Komisji RM . 
 
Przewodniczący poinformował, że w okresie między sesjami brał udział w posiedzeniach 
merytorycznych Komisji RM oraz w bieżącej pracy w biurze Rady Miejskiej . 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM radny Grzegorz Kuna poinformował, że w 
omawianym okresie Komisja spotkała się jeden raz i zajmowała się analizą realizacji 
wniosków przyjętych przez Radę Miejską w Strykowie w II półroczu 2009 r. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego RM 
radny Czesław Polit poinformował, że Komisja spotkała się jeden raz i opiniowała projekty 
uchwał na dzisiejszą sesję RM. 
 
Przewodniczący Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych RM 
radny Andrzej Pożarlik  poinformował o jednym posiedzeniu Komisji w okresie między 
sesjami. Komisja zajmowała się  zgodnością   i sposobem realizacji  uchwały  Nr LI/374/2006 
Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 26 kwietnia 2006 r.  w sprawie  ustalenia zasad 
usytuowania na terenie Gminy Stryków miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych, z  ustawą  z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi  . Po dokonaniu analizy Komisja uznała , że w uchwale RM 
należy doprecyzować zapis dotyczący odległości od miejsc kultu religijnego i jasno określić  
kościół jako miejsce kultu  .Na posiedzeniu Komisji  obecny był Przewodniczący Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Stryków. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i 
Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie radny Józef Migdałek poinformował 
o jednym posiedzeniu Komisji, na którym komisja zapoznała się z programem na ferie jaki 
przedstawiły szkoły , dom kultury i biblioteka . 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego RM 
radny Grzegorz Kozłowski poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie , na którym 
omawiane były sprawy budżetowe i opiniowane uchwały na dzisiejszą sesję . 
 

    Ad.  8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza M-G  
        Stryków. 
 

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił, że po przyjęciu budżetu na rok 2010 przystąpiono do 
jego realizacji. Aktualnie odbywają się przetargi, jeżeli się wcześniej one odbędą to oferty 
będą tańsze. Dowodem tego są ostatnie przetargi na wykonanie dróg i ulic, które  przynoszą 
oszczędności. Burmistrz poinformował także o spotkaniach związanych z budową autostrad z 
wykonawcami. Jednym z ważnym problemów jest brak kruszywa na budowę autostrad. W 
ostatnim czasie odbyło się spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w Łodzi, na którym 
poproszono nas o informację, na jakim etapie są nasze opracowania planistyczne oraz 
informację na temat kopalni kruszyw - mówił Burmistrz Jankowski.  
Burmistrz poinformował, że odbywają się spotkania inwestorów z właścicielami gruntów, 
jeżeli rozmowy zakończą się pomyślnie będą następne sprzedaże. Firma PROWELL jest na 
etapie  uruchamiania zakładu. Ze względu na skomplikowaną linię technologiczną potrwa  to 
kilka miesięcy.  
  

    Ad. 9 .Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Mirosław Kucharski  
 
Radny w tym punkcie porządku obrad zgłosił wniosek do Komisji Uchwał i Wniosków  
następującej treści: 
W związku ze zbliżającymi się wyborami  , chciałbym zaproponować i zgłosić wniosek do 
Komisji Uchwał i Wniosków  o zorganizowanie szkolenia dla radnych , kandydatów na 
radnych .A tematem szkolenia byłoby zapoznanie się z podstawowymi sprawami jakie się 
tutaj toczą wokół gminy , podstawami prawa , żeby nie było takiej sytuacji  jak na ostatniej 
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komisji budżetowej , gdzie pan przewodniczący  wykazał się totalną niewiedzą na temat 
budowy ustawy i paragrafów i punktów , ustępów. Gdyby takie szkolenie ktoś tam zaliczył na 
pewno tego błędu by nie popełnił. 
 
Przewodniczący przypomniał , że  omawiany jest  aktualnie punkt ,,interpelacje ” ,   a 
wnioski będą za moment. 
 

  Ad. 10. Wolne wnioski  i sprawy różne. 
 

Pan Wiesław Przybysz Przewodniczący Zarządu Osiedla im. M. Kopernika w Strykowie 
zapytał o badanie przeprowadzane przy Urzędzie, chodzi o tomograf komputerowy. Pan 
Przybysz mówił, że nie słyszał o tomografie przewożonym na samochodzie, zastanawia się, 
czy ogłoszenie o badaniu powiesić na tablicy ogłoszeń, ponieważ badanie to może szkodzić 
mieszkańcom.  
 
Pani Anna Sasin Sekretarz Urzędu M-G Stryków odpowiedziała, że firma komercyjna 
zwróciła się z zapytaniem, czy gmina może udostępnić teren. Autobus z tomografem będzie 
usytuowany na parkingu przy Urzędzie ,a firma kieruje dobrowolną ofertę dla mieszkańców. 
Badanie będzie odpłatne, wszelkie rozmowy dot. tego tematu  prowadził doktor Klincewicz z 
Przychodni Rejonowej w Strykowie.  
 
Radny Karol Lenart zgłosił dwa wnioski do Komisji Uchwał i Wniosków:  

• Wystąpić do zarządcy drogi wojewódzkiej nr 708 celem uzupełnienia nawierzchni na 
odcinku od Niesułkowa do Szkoły Podstawowej w Niesułkowie.  

• Powołać spółkę wodociągowo-kanalizacyjną ze 100% udziałem Gminy Stryków. 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej ma duże straty, więc trzeba temu 
zapobiegać- mówił radny Lenart.  

 
Radny Witold Śliwkiewicz wnioskował o wystąpienie do Starostwa Powiatowego w Zgierzu 
z pismem dot. usunięcia zastoiny wodnej na ulicy Szkolnej w Bratoszewicach. Radny 
powiedział, ż problem tej kałuży trwa już 10 lat, mieszkańcy nie mogą przejść na drugą stronę 
ulicy. Jeżeli Powiat sobie nie poradzi to radny zwróci się o pomoc do MSWiA.  
 
Radny Mirosław Kucharski mówił, że przeglądał Internet i natknął się na wyroki sądu. 
Radny mówił o sprawie pani Fróg, gdzie jest dla Gminy bardzo niekorzystny wyrok. Radny 
chciałby wiedzieć jak się zakończyła ta sprawa. Następnie radny Mirosław Kucharski mówił, 
że był ogłoszony przetarg na komin przy Urzędzie, założenia przetargu były na 80 tys. 
złotych, a przetarg rozstrzygnięto na 8 tys. zł. Dlaczego są takie różnice w szacowaniu – pytał 
radny?  
 
Burmistrz Andrzej Jankowski odnośnie sprawy pani Fróg powiedział, że sprawa zaczęła się 
w 2003 roku i dotyczy działki na rozwidleniu ulicy Wczasowej i Targowej w Strykowie. Pani 
Fróg zakupiła działkę, wybudowała dom, a później stwierdziła, że tam tego domu nie 
powinna wybudować z powodu wady działki. Wyrok sądu mówił o ponownej wycenie działki 
i powrocie do Gminy wraz z budynkiem. Od tego wyroku obie strony się odwołały. Jeśli 
chodzi o przetarg na komin to ogłoszony był na razie na opracowanie dokumentacji 
projektowej rozbiórki i budowy komina. Stąd taka kwota , nie jest to niedoszacowanie.   
 
Radny Józef Migdałek w związku z topniejącym śniegiem i nadmiarem wody, poprosił o 
przegląd studzienek i urządzeń odprowadzających wodę na drogach gminnych. Następnie 
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radny Migdałek zapytał, kto ma obowiązek utrzymywać w czystości posiadłości wokół 
bloków komunalnych np. odśnieżanie , uprzątanie topniejącego śniegu, który będzie zalewał 
piwnice. Radny prosił o uregulowanie tych spraw. 
  
Burmistrz Andrzej Jankowski powiedział, że na terenach należących do spółdzielni 
obowiązki spoczywają na zarządcy, tam, gdzie są wspólnoty należy to do wspólnoty, w tym 
przypadku uznano, że najlepszym rozwiązaniem będzie ZGKiM.  
 
Pan Bogdan Walczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Wschód powiedział, że w 
Internecie nie można znaleźć zakresu dot. odśnieżania zleconego ZGKiM w Strykowie, czy 
zlecone jest odśnieżanie czy także i wywożenie śniegu.  Pan Walczak pytał, jak jest zapisane 
w zleceniu dla Gospodarki Komunalnej – odśnieżanie i nic więcej, czy także wywożenie 
śniegu.  
 
Burmistrz Andrzej Jankowski odpowiedział, że możemy zlecić wywóz śmieci, Rada  może 
podjąć wniosek czy  uchwałę i zabezpieczyć środki, ale trzeba zauważyć, że na koniec 
stycznia zbliżyliśmy się do kwoty zapisanej na utrzymanie zimowe zabezpieczonej na cały 
rok, jeżeli będziemy wywozić śnieg, to trzeba będzie zrezygnować z jednej inwestycji. 
Burmistrz poinformował, że odpowiedź Panu Walczakowi będzie udzielona na piśmie.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz zgodził się z wypowiedzią pana Przybysza odnośnie tomografu 
komputerowego i zawnioskował, aby Przewodniczący Komisji Zdrowia sprawdził tę sprawę , 
czy aparatura ma atest i nie zaszkodzi naszym mieszkańcom.  

 
  Ad.  11. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  w Strykowie na 
I  półrocze 2010 r. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie Paweł Kasica przeprowadził głosowanie w 
sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Strykowie na I półrocze 
2010 r. 
        Głosowanie: 15 głosów za, 
                                0 głosów przeciw 
                               0 głosów wstrzymujących się  

  
 Ad. 12. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2010.   
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie Paweł Kasica przeprowadził głosowanie w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Strykowie na rok 2010. 
 
 
        Głosowanie: 15 głosów za 
                                 0 głosów przeciw 
                              0 głosów wstrzymujących się  
 

  Ad. 13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 

 Przewodnicząca  Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XLIV sesji RM radna 
Anna Ślęzak  odczytała wnioski przyjęte przez Komisję:  
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1. Zorganizować szkolenie dla radnych i kandydatów na radnych w zakresie 
procedowania nad uchwałami ( wnioskodawca radny Mirosław Kucharski ). 

 
Dyskusja nad wnioskiem. 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków . 
Po pierwsze – w jaki sposób mam to sfinansować , partie polityczne otrzymują na to 
środki z budżetu państwa .Ja nie mam dodatkowych środków na ten cel w budżecie .W 
jaki sposób mamy dzisiaj  powiadomić kandydatów , którzy zamierzają  startować w 
wyborach .Skąd mam uzyskać informacje kto jest kandydatem na radnego ?Tym bardziej , 
jeżeli szkolenie to byłoby finansowane ze środków publicznych , to nikt  z państwa nie 
mógłby brać w nim udziału. 
Radny Józef Migdałek 
Dziś nie wiadomo kto będzie kandydował , a przy takiej atmosferze może być różnie. 
Zawsze się tak robiło , że jak jest już grupa ludzi wybrana poprzez społeczeństwo ,w 
pierwszym miesiącu po wyborach dokonuje się szkolenia tych osób tematycznie .Jest 
podział na komisje i tematycznie przeprowadza się szkolenia. 
Radny Karol Lenart 
Jak tu słyszę  to z uwagi na to , że nie ma pieniędzy może wnioskodawca za własne 
pieniądze zechce . 
Radny Czesław Polit  
Jeżeli to ma być za własne pieniądze , to nie widzę problemu , niech wycofa wniosek , 
zrobi ogłoszenie o zorganizowaniu szkolenia jako osoba prywatna. 
Radny Mirosław Kucharski 
Rozumiem problemy , które rodzą się w umysłach państwa , ale czuję tu lekką  obawę , no 
może boicie się większej ilości kandydatów  na radnych .Proszę się z tego nie naśmiewać 
pani burmistrz  bo to nie jest śmieszna sprawa ,  skoro przewodniczący Rady czyli osoba 
najważniejsza w naszej Radzie  sprzecza się z panią na temat podstawowych rzeczy  
związanych z budową ustawy państwowej – czyli coś w tym jest , coś jest nie tak skoro 
nasz przewodniczący nie zna podstawowych rzeczy .A jeżeli chodzi o takie szkolenie , o 
którym mówił pan Migdałek – nie było takiego szkolenia w związku z tym  mój pomysł . 
Jeżeli nie dla kandydatów to radnych .Siłami urzędu , mamy tutaj prawników  , można im 
wygospodarować godzinę . 
Radny Włodzimierz Grochocki 
Zarzuca pan panu przewodniczącemu nieznajomość ustaw ,no cóż nikt nie jest idealny . 
Porządek obrad był następujący .Ten wniosek złożył Pan w punkcie ,,interpelacje ” .Co to 
są interpelację ? Dalej w punkcie ,,wnioski ”  składa pan zapytanie do Burmistrza w 
sprawie sądowej . Szkolmy się za swoje panie radny. 
Radna Anna Ślęzak  zaproponowała przegłosowanie wniosku. 
Przewodniczący Rady zapytał , czy jest to wniosek formalny ? 
Radna Anna Ślęzak   potwierdziła , że tak formalny. 
     Głosowanie wniosku formalnego: 12 głosów za 
                                   1  głos przeciw  
                  2  głosy wstrzymujące się  
 Głosownie nad wnioskiem złożonym przez radnego Kucharskiego : 
         1 głos za  
         8 głosów przeciw 
        6 głosów wstrzymujących się  
W wyniku głosowania wniosek nie uzyskał bezwzględniej większości . 
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2. Wystąpić z pismem do zarządcy drogi 708 celem uzupełnienia nawierzchni na 
odcinku od Niesułkowa do Szkoły Podstawowej w Niesułkowie ( wnioskodawca 
radny Karol Lenart). 

       Głosowanie: 15  głosów za 
                                0 głosów przeciw 
                               0 głosów wstrzymujących się 

 
3. Rozeznać możliwość powołania spółki ze 100% udziałem Gminy Stryków  

,,Wodociągi i Kanalizacja” ( wnioskodawca radny Karol Lenart). 
 
Dyskusja nad wnioskiem. 
Radny Karol Lenart 
Zwróciłem się do Burmistrza o rozeznanie. Jeżeli przedstawiono nam tutaj , że wodociągi 
mają tak szalone straty , to proszę o rozdzielenie tego . 
Radny Jarosław Filipiński 
Popieram wniosek pana Lenarta , a dlaczego ? To już nie ma nikogo w tym zakładzie , kto 
poprawnie opracuje  taryfy ?Z tego co ja wiem to kosztowało to 3 tysiące złotych. 
Przyprowadza nam się fachowca , aby osobom które nie mają do końca wiedzy o ustawie 
o zaopatrzeniu w wodę  kładł terminologię taką , że niektórzy radni nie wiedzą o co 
chodzi .Nie jestem do końca przekonany z tłumaczeniem jak to jest w przypadku nowego 
elementu jakim jest abonament ściekowy .Sprawdzę , czy nie trzeba zmieniać umowy . 
Dwa lata temu mówiono co innego. Przyprowadza się człowieka z zewnątrz , zatrudnia po 
to żeby przedstawić radnym procedurę wprowadzania i finansowania zakładu , taki 
człowiek generuje następne koszty w zakładzie komunalnym. Panie Burmistrzu czas 
najwyższy , aby się przymierzyć do tego czy może być spółka .Poszerzyłbym ten wniosek 
jeszcze o informacje ile zakładowi dajemy jako radni ile oni uzyskują , jak wyglądają 
remonty. Chciałbym również wyjaśnienia sprawy tej ekipy remontowej bo tutaj to co pan 
mówił to jest jakaś super brygada tylko do awarii  , czy kiedy nie ma awarii to robi coś 
innego ? 
Radny Karol Lenart 
Ja nie określiłem we wniosku ani terminu , ani niczego .Prosiłem tylko o rozeznanie przez 
burmistrza Miasta i Gminy w jakim tam terminie  jakby to działało , czy byłoby to dla nas 
korzystne czy nie korzystne . 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków  
Każda spółka działa w celu osiągnięcia zysku .W związku z tym , co by pan radny 
powiedział gdybyśmy powołali spółkę i należałoby podnieść o 100% ceny wody  bo nie 
bilansują się dochody. Co powiedziałby pan mieszkańcom jak w tej chwili pozamarzały 
wodociągi w oborach .Nie wiemy jakie będą skutki tej zimy jeszcze , jakie będą koszty 
usunięcia tych awarii jakie miały miejsce , a nie są jeszcze zlokalizowane. Brygada 
remontowa nie polega na tym , że trzech ludzi siedzi i czeka jak będzie awaria ten , który 
jest w brygadzie remontowej jak nie ma awarii robi co innego. To , że zakład zatrudnił 
fachowca aby przedstawił kalkulacje wody to jest negatywne  działanie ?Powiem więcej , 
my jako gmina zbliżająca się do 40 milionów dochodów jesteśmy zobowiązani ustawą  do 
prowadzenia audytu . Prowadzimy rozmowy z kilkoma firmami w tej chwili  , gdzie koszt 
obsługi audytu to będzie kwota około 50 tysięcy złotych w skali roku. A musimy to zrobić 
bo taki jest wymóg ustawowy. 
Jeszcze w kwestii odśnieżania : na koniec miesiąca stycznia tego roku wydatkowaliśmy 
kwotę 69 tysięcy złotych z zabezpieczonych 100 tysięcy. 
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Radny Czesław Polit 
Zadałem pytanie na komisji ile gospodarka komunalna poniosła kosztów na remonty  , 
wodociągi , na naprawy – jest to kwota ok. 130 tys. złotych .Nie wiem czy wszyscy 
pamiętają  spółkę Dobrapol. Było dobrze do momentu jak nie zaczęło się coś psuć. Były 
później prośby do Burmistrz Jarockiego , do Zarządu żeby coś z tym zrobić  bo wszystko 
zaczęło się sypać. Przy ułożeniu kanalizacji okazało się , że rury się mijają .Czy ktoś zadał  
sobie trud i wie jakie są ceny w wody w Łodzi , w dużej aglomeracji? 
Radny Jarosław Filipiński 
Zgadzam się z Burmistrzem , że zakład chciał się pokazać z jak najlepszej strony. Bo dwa 
lata temu została wprowadzona taryfa i co wtedy zrobił zakład komunalny i co zrobił rok 
temu z przedłużeniem taryfy? Nie wspominajmy o tym , bo najwyższy czas przestać 
łamać prawo. Przecież my i tak dotujemy zakład  100% , jaką motywację ma dyrektor 
zakładu , żeby ciąć koszty , ograniczać koszty , oszczędzać? Spółka to robi w inny sposób, 
zmienia zasady funkcjonowania bo zmusza dyrektora do innej gospodarki materiałowej . 
Na razie jest to wniosek o rozpatrzenie możliwości powołania spółki. Miasto Głowno 
zrobiło coś takiego. Może  wziąć od nich informację przed i po  ?A wracając do sprawy 
tego co mówił Pan Polit  jak było w Dobrej , ja pamiętam to , to nie może być przykład do 
porównywania .Jaka była wtedy kontrola nad tą spółką , a jaka mogłaby być dzisiaj  ze 
strony Gminy? Tam sam statut i sposób prowadzenia kanalizacji – dobrze wiecie jak to 
było. 
Radny Grzegorz Kozłowski 
W 2001 roku  jeszcze z dyrektorem Walakiem szukaliśmy z własnej inicjatywy , nie z 
inicjatywy radnych  rozwiązania czy nie wejść w spółkę. W dużych aglomeracjach spółki 
się sprawdzają i mają dobre notowania , w małych miejscowościach nie sprawdzają się , 
ponieważ dobrze państwo wiecie , że na 10 stacji uzdatniania wody rentownych jest 5 . 
Gdyby była spółka sama Stryków ,sama  Bratoszewice i sama Dobra to  będą 
prosperowały .Ale w naszej gminie musimy żyć w symbiozie ze wszystkimi , mamy 
wspólnie tak pracować , żeby ponosić jak najmniejsze koszty .W zakładzie nie ma tak 
wysoko opłacanych pracowników jakby to się mogło wydawać. Może Burmistrz zrobić 
rozeznanie , ale otwieramy już otwarte drzwi , ponieważ mamy już rozeznanie .Musicie 
państwo wiedzieć , że spółka musi dysponować majątkiem , czyli należy spółce przekazać 
na własność cały majątek ?Obecnie na stanie zakładu jest majątek wartości 40 milionów 
złotych – w samym dziale technicznym. Nie może być tak , że spółka sobie , a majątek 
dalej gminy. 
Radny Wojciech Cichosz 
Jest wniosek , niech się każdy wypowie. Wszystkiemu są  winni ludzie i to od najniższego 
szczebla do najwyższego. Ten najwyżej powinien kontrolować tych co są najniżej. 
Przykładu Dobrapolu nie będę komentował. Proponuję przejść do głosowania nad 
wnioskiem. 
Pani Barbara Walak Skarbnik M-G Stryków przed głosowaniem wniosku formalnego 
złożonego przez Przewodniczącego rady o zamknięcie dyskusji nad wnioskiem Komisji 
Uchwał i Wniosków powiedziała : 

• nie mogę zgodzić się z wypowiedzią Pana radnego Filipińskiego , że zakład 
jest bezpośrednio dotowany  z budżetu Gminy w zakresie tych działalności. 
Przypomnę , że od kilku lat nawiązując do podjętych uchwał i wykonanych 
uchwał ,bezpośrednio z budżetu Gminy przekazujemy  tylko dotację na 
utrzymanie zasobów komunalnych i były to kwoty rzędu 100 do 200 tysięcy 
złotych .Natomiast sporadycznie  przyznajemy  dotacje  na częściowe 
sfinansowanie kosztów związanych z zakupem  majątku trwałego .Czyli nie 
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dotujemy bezpośrednio działalności związanej z dostarczaniem wody i 
odbiorem  ścieków . 

 
Głosowanie nad wnioskiem formalnym przewodniczącego: 10 głosów za  
            0 głosów przeciwnych 
            4 głosy wstrzymujące się  
Po głosowaniu : wynik głosowania niezgodny z ilością radnych obecnych na sali obrad. 
 Wniosek Przewodniczącego o reasumpcję głosowania :  15  głosów za 
                                                   0 głosów przeciw 
                                                  0 głosów wstrzymujących się 

II głosowanie wniosku formalnego o zamknięcie  dyskusji: 
              14 głosów za  
                0 głosów przeciwnych 
                1 głos wstrzymujący się  

Głosowanie nad wnioskiem ,, Rozeznać możliwość powołania spółki ze 100% udziałem 
Gminy Stryków  ,,Wodociągi i Kanalizacja” ( wnioskodawca radny Karol Lenart). 
         6 głosów  za  
         7 głosów przeciw 
                    2  głosy wstrzymujące się  
W wyniku głosowania wniosek nie uzyskał bezwzględniej większości . 

 
4. Wystąpić do zarządcy ulicy Szkolnej w Bratoszewicach o usunięcie zastoiny  

     Wodnej ( wnioskodawca radny Witold Śliwkiewicz). 
 
     Głosowanie nad wnioskiem 15  głosów za 
                                                   0 głosów przeciw 
                                                  0 głosów wstrzymujących się 
 
5. Dokonać przeglądu studzienek i urządzeń odprowadzających wodę na  
    drogach gminnych ( wnioskodawca radny Józef Migdałek) . 
 
     Głosowanie nad wnioskiem 15  głosów za 
                                                   0 głosów przeciw 
                                                  0 głosów wstrzymujących się 
 
Głosowanie nad przyjęciem protokołu  Komisji Uchwał i Wniosków: 15  głosów za 
                                                   0 głosów przeciw 
                                                  0 głosów wstrzymujących się 

 
Ad. 14. Zamknięcie obrad. 

 Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XLIV  sesji Rady Miejskiej w Strykowie 
prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica o godz. 12.15 dokonał 
zamknięcia sesji.  
 
Protokołowały: 
Z. Kubiak 
E. Tomczak    
         Przewodniczący  
        Rady Miejskiej w Strykowie  
 
         Paweł Kasica 
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